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PROTOKÓŁ NR XVI/2016 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 23 maja 2016 r. 
zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 446) 

 

Godzina rozpoczęcia : 17.01 

Godzina zakończenia: 17.55 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Choroszczy, ul. Dominikańska 2 

 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Izabela Jeniec-Kardasz    

5. Jacek Jasiński       

6. Ireneusz Jabłoński         

7. Jacek Karol Jaroszewicz        

8. Barbara Walesiuk 

9. Beata Marlena Jeżerys       

10. Wioletta Kowieska 

11. Piotr Paweł Dojlida   

12. Piotr Siemieniuk  

13. Andrzej Kościuczyk 

14. Marian Kosakowski 

15. Piotr Waczyński  

 

Ponadto w obradach udział wzięli: 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy  

3.  Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

 

 

 

Porządek obrad XVI Sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. 

4. Zapytania i wolne wnioski. 

5. Zamknięcie obrad. 

 



  

 

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady Nadzwyczajnej XVI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła 

Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys. Poinformowała na wstępie, że Sesja została zwołana 

na wniosek Burmistrza Choroszczy, w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym.  Stwierdziła następnie, że w Sesji uczestniczy 12  radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

     (wniosek o zwołanie Sesji w załączeniu) 

 

 

Ad. 2 - 

  

 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został doręczony radnym 20 

maja 2016 r. 

 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła wniosek o uchylenie z porządku obrad pkt. 3 o 

rozpatrzeniu projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. 

Wnioskuje o to,  ponieważ radni nie otrzymali treści rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 

Podlaskiego oraz projektu treści skargi, która miałaby być wniesiona do sądu 

administracyjnego. Radni nie wiedzą pod czym mają się podpisać. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys zwróciła uwagę, że treść skargi będzie dopiero 

przygotowana po podjęciu przedmiotowej uchwały przez Radę. 

 

Sekretarz Mirosław  Zalewski dodał, że upoważnienie przez Radę Burmistrza, aby taką 

skargę złożył, jest jednocześnie podstawą prawną by Burmistrz mógł opracować treść skargi. 

Dopóki Burmistrz nie ma pełnomocnictwa/ uprawnień przekazanych przez Radę – nie ma 

jeszcze skargi. Dokument ten powstanie dopiero po upoważnieniu do tego Burmistrza przez 

Radę. Przyznał, że nie było przeciwskazań by radni otrzymali w materiałach rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Podlaskiego, ale jego brak spowodowany był szybkimi działaniami 

związanymi ze zwołaniem tej Sesji, ponieważ w najbliższym czasie nie będzie w Urzędzie 

Burmistrza i Zastępcy. 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że poprzednia Sesja dotyczyła ważnej sprawy - likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Kruszewie, a były błędy w podstawie prawnej, które Sekretarz 

zauważył dopiero przy czytaniu uchwały, co zostało skorygowane. Dzisiejsza treść uchwały, 

szybko przygotowana, również jest z błędem: Szkoła Podstawowa w Choroszczy zamiast 

Szkoła Podstawowa w Kruszewie. Błędy te powodują rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody. 

 

Burmistrz Robert Wardziński powiedział, że nie można usunąć tego punktu z porządku obrad 

ponieważ z jego powodu została zwołana ta Sesja. Błędy nie są znaczące. Jeśli radni dadzą 

takie upoważnienie – będziemy skarżyć rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody. Nie rodzi to 

skutków dla SP Kruszewo, będzie to dodatni skutek finansowy dla mieszkańców gminy bo 

jest to kwestia ewentualnego wpływu środków finansowych do budżetu gminy. Walczymy o 

swoje w przypadku gdy ktoś chce za nas podejmować decyzje. Jesteśmy na etapie tworzenia 

arkuszy organizacyjnych szkół: dyrektorzy je stworzyli i zostały zatwierdzone.  Następnie 



omówił poprawki do uchwały z prośbą o ich przyjęcie. Zakończył wypowiedź stwierdzeniem, 

że jako wnioskujący o zwołanie Sesji nie wyraża zgody na zmianę porządku obrad. 

 

Porządek został przyjęty glosami: 13 za, 2 przeciw. 

 

 

Ad. 3 - 

 

 Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys poprosiła o wystąpienie wnioskodawcy. 

 

 Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że wnioskuje o upoważnienie Burmistrza Choroszczy 

do wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podlaskiego, podejmowania 

wszystkich czynności w toku postępowania i reprezentowania skarżącego przed sądem 

administracyjnym. Jest to możliwość zdobycia ewentualnych środków  do budżetu gminy. 

Sekretarz Mirosław Zalewski odczytał jak powinien brzmieć § 1: Postanawia się wnieść 

skargę do sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podlaskiego z 

dnia 16 maja 2016 r. Nr NK-II.4131.71.2016.AKR, stwierdzające nieważność uchwały Rady 

Miejskiej w Choroszczy nr XV/145/2016 z dnia15.04.2016 r. w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie i utworzenia filii Szkoły 

Podstawowej im Henryka Sienkiewicza w Choroszczy. W roku szkolnym 2016 temat SP 

Kruszewo jest zamknięty, arkusz organizacyjny na następny rok szkolny został zatwierdzony 

i to jest skutek wspomnianego rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody. Nie zgadzamy się z 

pewnymi zapisami rozstrzygnięcia i dlatego jest propozycja wniesienia skargi do sądu 

administracyjnego na to rozstrzygnięcie. W naszym przekonaniu Kurator Oświaty  

przekroczył termin;  również Wojewoda przeoczył termin, a opieranie się na opinii Kuratora 

Oświaty jest za daleko idące.  Zwrócił uwagę, że jest to obrona interesu gminy. Roszczenia 

gminy za działalność niezgodną z prawem będą dotyczyły różnicy pomiędzy kosztami 

funkcjonowania szkoły z klasami 0-3, a kosztami w układzie klas 0-6. Potencjalnie możemy 

odzyskać tą różnicę i mamy obowiązek o to zadbać. 

Radna Wioletta Kowieska jest zdania, że prawo jest po to by je przestrzegać, a nie po to by je 

intepretować na różne dziwne sposoby. Pozwoliła sobie na zdanie odrębne w stosunku do 

poprzedniej uchwały (przesłane do wiadomości Burmistrza i Wojewody) bo jako prawnik nie 

mogła zgodzić się z pewnymi zapisami w uzasadnieniu do uchwały. Przypomniała, że ustawa 

o samorządzie gminnym precyzuje obowiązki radnych i burmistrza oraz jakie mogą być 

skutki głosowania radnych za uchwałami przygotowanymi przez burmistrza, które będą 

niezgodne z Konstytucją i ustawami jako aktami wyższego rzędu. 

Radny Piotr Dojlida zapytał: ile Wojewoda w ostatnim czasie, w trybie nadzoru, uchylił 

naszych uchwał i jakie będą tego konsekwencje. Burmistrz mówi o ewentualnych środkach 

jakie gmina może uzyskać na likwidacji SP Kruszewo, a ile kosztuje administracja którą on 

zawiaduje, jaki jest wzrost na administracji za jego rządów, jeśli się nie myli to mowa o ok. 

700 tys zł. 

Adam Radłowski sołtys wsi Kruszewo przytoczył fragmenty zapisów rozstrzygnięcia 

nadzorczego Wojewody, które podważają tezy, o których mówił Burmistrz. Uzasadnienie 

Wojewody liczy 7 stron więc należy się z nim zapoznać. 



Radny Ireneusz Jabłoński zgłosił wniosek o zarządzenie przerwy w obradach w celu  

uzupełnienia materiałów dla radnych o przedmiotowe rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody - 

aby nie było zarzutu, że rada głosowała nad tym czego nie widziała. 

Sekretarz Mirosław Zalewski dodał, że sąd daje szansę na jednoznaczne rozstrzygnięcie sporu 

w tej kwestii dlatego nie rozumie oporu przed przekazaniem sprawy do niezawisłego sądu.  

 

Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys poprosiła o przegłosowanie zarządzenia przerwy w 

obradach: za 12 głosów: 17.30 – 17.51. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy  

- wstrzymało się – 4 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

   (uchwała Nr XVI/154/2016  stanowi załącznik do protokołu, strona 5 ) 

 

Ad. 4 – 

 

Zapytania i wolne wnioski: brak 

 

 

 

Ad. 5 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła  zakończenie obrad XVI  Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 

 


